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Město Mariánské Lázně 

Komise lázeňství a cestovního ruchu - KLCR 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ č. 20 

TERMÍN JEDNÁNÍ:  

29. 6. 2021, 14 hodin, v zasedací místnosti budovy Terezián, Ruská 74, Mariánské Lázně. 

 
 

PŘÍTOMNI:  

Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská Marie, 

Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

 

OMLUVENI: Kořán Roman, Irlveková Patricie, Franta Vojtěch, Mottlová Ivana 

 

NEPŘÍTOMNI: Chadim Miloslav 

 

KLCR je usnášení schopná 
 

HOSTÉ: Miloslav Pelc (místostarosta) 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 

1 Uvítání, kontrola účasti, schválení programu 

Předsedkyně přivítala přítomné a zahájila jednání. Konstatovala, že komise je usnášeníschopná a 

dala hlasovat o schválení programu.  
 

Program: 

1. Uvítání, kontrola účasti, schválení programu (max. 5 min.) 

2. Kampaň 2021 pro Německo (max. 10 min.) 

3. Rozpočet FCR na 2022 (max. 20 min.) 

4. Poplatek z pobytu pro rok 2022 a 2023 (max. 20 min.) 

5. Prostor Arnika a jeho využití – návrh z muzea (max. 20 min.) 

6. Různé (max. 30 min.) 

a. Žádost o dotaci ředitele Institutu lázeňství a balneologie (Ilab) 

b. Spolupráce město a VŠO Praha, pravidelné konání mezinárodních konferencí (max. 

10 min.) 

Usnesení: 

KLCR schvaluje program jednání bez připomínek.  

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská 

Marie, Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 
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2 Kampaň 2021 pro Německo 

 

Spolupracující agentura pro online kampaň v ČR doporučuje městu Mariánské Lázně spustit přes 

léto online marketingovou kampaň pro destinaci Německo. Předsedkyně zaslala členům komise 

podklady pro rozhodnutí o spuštění kampaně a uvolnění finančních prostředků.  

 
Komentář a diskuse: 

p. Šnajdr – sdělovat, že jsme bezpečné město, že mohou přijet, zacílit na podzimní pobyty. Nejefektivnější dojezdová 

vzdálenost 

p. Tintěrová – příroda, klid, bezpečí, rozložit na červenec – srpen, ev. září. Krajská destinační ag. cílí na post covid a 

lázně. Vhodné doplnit.  

p. Richter – hlavně příhraničí, Bavorsko, Sasko 

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města objednat online kampaň pro lokalitu Německo, dle specifikace členů 

KLCR pro období červenec – září ve výši max. 100 tisíc Kč + DPH, a to z Fondu cestovního ruchu. 

Kampaň bude zadána přímo agentuře ANT studio. 

 

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská 

Marie, Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

3 Rozpočet FCR pro rok 2022 
 

Předsedkyně uvedla, že v současné chvíli nelze bohužel dle odboru RLCR a vedení města předložit 

zcela jasně rozpočet FCR pro rok 2022, neboť finanční situace města je nejasná. Nicméně vedoucí 

odboru RLCR paní Palacké se podařilo připravit předběžný rozpočet, který počítá s minimální 

částkou vkladu pro rok 2022 vycházející z vyhlášky FCR a z vybraného poplatku v roce 2020, tj. 

2,9 mil. Kč. 

Vedoucí odboru sdělila informace z jednání s vedením města. Maximální částka pro FCR pro rok 

2022 je 3,6 mil. Kč, která by byla fixní na základě plnění z rozpočtu. Vyhláška se dle vedení města 

zatím měnit nebude, nicméně označení příslušného poplatku se změnilo, a tudíž je účinnost 

vyhlášky sporná. 

Na problém s nízkým rozpočtem pro rok 2022 upozornila komise již v roce 2020 a také vydala 

příslušné usnesení v tomto ohledu – viz přiložený výňatek ze zápisu ze dne 26.5.2020. Vedení 

města tehdy přislíbilo, že tvorbu nové vyhlášky bude konzultovat s KLCR.  

 

Výňatek ze zápisu 26.5.2020: 
 

5 Lázeňská taxa – záměry radnice na období 2021 - 2022 

Předsedkyně vyzvala vedení města k představení jejich plánů ohledně vybírání lázeňské taxy resp. poplatku z pobytu 

v roce 2022 a s tím související alokací vybraných peněz pro FCR a případnou změnou vyhlášky o místním poplatku. 

Kritický bude zejména rok 2022, neboť do něj se bude přispívat z vybraných poplatků v roce 2020 a vzhledem ke krizi 

bude pravděpodobně výběr poplatků značně nižší. Vedení města zvažuje řadu okolností a ohledně změny poplatku a 

vyhlášky zatím nemá jasné stanovisko. Případné změny ve vyhlášce bude vedení města konzultovat s KLCR. 

Usnesení: 

KLCR doporučuje při zpracování vyhlášky o FCR určení ročního příspěvku pro rok 2022 v minimální výši 3,6 

mil. Kč a v dalších letech 30% určení ročního příspěvku z poplatku za pobyt, avšak nejméně ve výši 3,6 mil. Kč. 

 



3 

 

Komentář a diskuse: 

p. Pelc – vedení města neodmítá součinnost, ale nelze nic najisto přislíbit. 

p. Šnajdr – cestovní ruch má multiplikační efekt a nemělo by se škrtat plošně. Klíčové je zachovat 30% příspěvku 

z vybraných poplatků bez ohledu na aktuální krizi. Vyhlášku o FCR je potřeba změnit, aby odpovídala současnému 

stavu věci (název poplatku). Jestliže se zvýší poplatek z pobytu, tak očekáváme, že z tohoto zvýšeného poplatku i 

nadále budeme moci ve FCR počítat s příslušným příspěvkem.  

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města změnit vyhlášku FCR v souladu se změnou názvu poplatku 

z pobytu, zachovat 30% určení ročního příspěvku do Fondu cestovního ruchu z výběru poplatku 

z pobytu s garantovanou min. výší příspěvku ve výši 3,6 mil. Kč.  

 

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská 

Marie, Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

4 Poplatek z pobytu pro rok 2022 a 2023 

 

Předsedkyně zaslala členům komise všechny podklady týkající se poplatků z pobytu od roku 2022. 

Poplatek je v roce 2021 vybírán takto: 30 Kč pro celé k.ú. Mariánské Lázně a Úšovice, s výjimkou 

koupaliště LIDO a Camping La Provence a 21 Kč pro celé k.ú. Chotěnov u Mariánských Lázní, 

Stanoviště u Mariánských Lázní, koupaliště LIDO a Camping La Provence. Platí všichni nad 18 let 

kromě hostů na komplexní lázeňskou péči a několika dalších výjimek. Na zářijovém zastupitelstvu 

(14.9.) se bude projednávat nová vyhláška týkající se poplatků z pobytu. 

MAT navrhuje max. výši poplatku v roce 2022 na 40 Kč a od roku 2023 50 Kč (katastrálně o 

různých poplatcích neuvažovala). Předsedkyně navrhuje zvýšení na maximální výši 50 Kč od roku 

2022. V zaslaném zápisu MAT je přehled poplatků jiných měst. Předsedkyně ještě zjistila poplatky 

měst patřících do skupiny GSE (Bad Kissingen 3,60 Euro, Baden Baden 3,80 Euro, Bad Ems 1,92 

Euro, Baden bei Wien 2,40 Euro, Bath 1,5 Libry, Vichy 2,50 Euro, Spa 1 Euro). Průměrný poplatek 

ve všech 11 městech je v tuto chvíli 46 Kč. 

 

 Komentář a diskuse: 

p. Tintěrová – doporučuje maximální výši, neboť není dobré každý rok vysvětlovat hostům, že jsme zase zdražili 

(recepce, infocentrum).  

p. Šnajdr – ML nejsou lepší než Vary, Hlavní třída hrozná, nemáme se čím chlubit. S navýšením poplatku by souhlasil 

za podmínky, že z tohoto poplatku bude i nadále garantována každoroční alokace ve výši 30 % vybraných poplatků do 

FCR. 

pí. Nádlerová – ML oproti KV mají co nabídnout, poplatky v lázeňském trojúhelníku by měly být stejné. 

p. Richter – navrhuje nižší částku, neboť se obává, že hosté nebudou ochotni přistoupit na zvýšení ceny. 

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města navýšení poplatku z pobytu od roku 2022 v maximální výši 

v návaznosti na aktualizaci vyhlášky o FCR a zachování 30% podílu z vybraných prostředků do 

FCR. 

PRO: Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská Marie, Ludvík 

Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 
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ZDRŽEL SE: Richter Jiří 

 

5  Prostor Arnika a jeho využití – návrh z muzea 

 

KLCR se na svých minulých jednáních zabývala prostorem Arniky a jeho využitím. Na základě 

podnětu pí. Míkové vznikl návrh na realizaci venkovní výstavy prostřednictvím Městského muzea. 

Muzeum předložilo návrh realizace v celkové finanční náročnosti cca. 100 tisíc Kč. Vedení města 

odmítá investovat do cizího majetku.  

 

Komentář a diskuse: 

p. Tintěrová – vzhledem k postoji města doporučuje tento námět odložit 

p. Šnajdr - horší je budova Rozkvětu, nutné s tím něco udělat 

 

Usnesení: 

KLCR doporučuje Radě města zvážit zajištění prostoru bývalého Rozkvětu nejen z hlediska 

celkového dojmu na vzhled centra města, ale i z hlediska bezpečnosti.   

 

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská 

Marie, Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

6 Různé 
 

Žádost o dotaci ředitele Institutu lázeňství a balneologie (Ilab) 

 

Ředitel Ilabu pan Jan Ludvík požádal o individuální dotaci na vytvoření preklinické studie 

vyhodnocující účinnost lázeňské léčby v léčebném programu post COVID -19 - konkrétně na 

mzdové náklady spojené s přípravou a zpracováním dat pacientů léčených v ML, tvorbu publikace 

v odborném periodiku a prezentaci projektu v odborných kruzích. Společnost Ensana poskytuje 

výstupy i své zpracované závěry Ilabu bez nároku na finanční plnění.  

Kroky Ilabu zajistí erudované lékařské výstupy v oblasti přínosu lázeňských pobytů v ozdravném 

procesu po covidu. Taková studie pro oblast ML v současnosti k dispozici není. Studie 

s certifikovaným výstupem může přispět k propagaci ML a přilákání klientely, která vyžaduje 

vědecké potvrzení účinnosti léčby. 

Usnesením KLCR byla pro letošní rok z Fondu cestovního ruchu položka na výzkumné instituty 

vyjmuta. Neexistuje tedy příslušná rozpočtová položka ve FCR – její vytvoření je v kompetenci 

ZM. Částka 50 tis. Kč je v důsledku vracení nevyužitých prostředků (např. ZLS 2021) ve FCR k 

dispozici. Při schválení podpory projektu bude následně po schválení RM zpracována dotační 

smlouva, která bude včetně rozpočtového opatření předložena ZM (09/2021).   

 

Komentář a diskuse: 

Pí. Irlveková – emailem: podporuje projekt 

p. Richter – zásadně proti, neboť studie podporuje pouze lázeňské domy, které mohou poskytnout erudovaný 3týdenní 

pobyt. Obecně odmítá podporu vnějších projektů z FCR. 

p. Šnajdr – podporuje za podmínky certifikovaného výstupu použitelného pro celé Mariánské Lázně, resp. všechny 

provozovatele služeb v ML a využití všemi provozovateli města.  
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Usnesení: 

KLCR doporučuje radě města podpořit projekt Ilab zaměřený na vytvoření preklinické studie 

vyhodnocující účinnost láz. léčby v léčebném programu post COVID -19 v Mariánských Lázních 

formou dotace ve výši 50 tis. Kč, a to z Fondu cestovního ruchu. 

 

PRO: Richter Jiří, Tintěrová Barbora, Sorokina Elena, Nádlerová Jana, Palacká Jana, Baranovská 

Marie, Ludvík Jan, Šnajdr Radek 

PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0 

 

Spolupráce město a VŠO Praha, pravidelné konference 

Pan Kořán oslovil předsedkyni komise s dotazem ohledně příspěvku na pravidelné mezinárodní 

konference ve spolupráci s VŠO Praha, neboť město se k této spolupráci zavázalo. Téma bylo 

probíráno již loni, p. Franta upozornil na DSO Salony Evropy, které mají vlastní rozpočet. 

Předsedkyně navrhla p. Kořánovi, aby oslovil příslušný spolek a spolupráce se rozšířila na všechna 

tři města v lázeňském trojúhelníku a tím se využilo příspěvku z DSO Salony Evropy, kam město, 

resp. FCR, pravidelně přispívá členskými poplatky.  

 

Usnesení: 

K tomuto bodu nebylo přijato žádné usnesení. 

 

Taxislužba v ML 

Pí. Sorokina informovala o špatném jednání a tím vizitce města - taxislužby Centrální taxi. Špatné 

chování, vystupování, opilost. P. Pelc si zapsal jméno taxikáře. 

 

Jednání bylo ukončeno v 15:50 hodin.  

Příští jednání: 21. 09. 2021 ve 14 hodin, budova Terezián 

 

 

V Mariánských Lázních dne 29. 6. 2021 

Zapsala: Barbora Tintěrová - předsedkyně KLCR 
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